Period 5　Extended reading, Project, Assessment & Further study

1.To show how strong the ancient Chinese architecture really is, a model of one of the Forbidden City's palaces was put to the test.

为了展示中国古代建筑到底有多坚固，人们对一个故宫宫殿的模型进行了测试。

2.Ancient Chinese craftsmen created structures which were both enduring and elegant, showing their advanced understanding of mathematics, architecture, materials, and structural science.
中国古代工匠创造了经久不衰的优雅的建筑，显示了他们对数学、建筑、材料和结构科学的先进理解。
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①aboard [ə'bɔːd] prep.& adv. 在(车、船、飞机等)上，上(车、船、飞机等)

②washroom  ['wɒʃruːm]n. 洗手间，厕所
③uniform ['juːnɪfɔːm]n. 
制服；队服 adj.一致的，统一的

④violently ['vaɪələntli]adv.猛烈地，厉害地；强烈地，激烈地；凶狠地

⑤eagle ['iːɡl] n．鹰；雕

⑥dive [daɪv] vi. 俯冲；跳水；潜水 n．冲，扑，俯冲；潜水；跳水

⑦thunder ['θʌndə(r)] vi.发出雷鸣般响声；轰隆隆地响；打雷 n．雷，雷声

⑧freeze [friːz] vi.&vt.
突然停止，呆住；结冰；冻僵

⑨meanwhile ['miːnwaɪl] adv.
同时；其间；对比之下

⑩drag [dræɡ] vt.缓慢而费力地移动；拖，拉，拽

⑪chaos  ['keɪɒs]  n．混乱，杂乱

⑫navy ['neɪvi] n．海军，
海军部队

⑬bleed [bliːd] vi.流血，失血

⑭open up 敞开心扉

⑮hatch  [hætʃ] vt.策划，密谋；使孵出 vi.孵出；孵化

⑯plot [plɒt] n．故事情节；阴谋 vi.&vt.密谋

⑰infamy ['ɪnfəmi] n．臭名昭著，声名狼藉；恶行，罪恶

⑱sink [sɪk] vi.& vt.沉没，下沉；坐下；降低 

⑲memorial [mə'mɔːriəl] n.
纪念碑(或像等)；纪念物

⑳pray [preɪ] vi.& vt.
企盼，祈求；祈祷，祷告

pray for world peace
为世界和平祈祷

 eq \o(○,\s\up1(21)) episode ['epɪsəʊd] n.
插曲；(人生的)一段经历，片段；一集
[image: image3.png]=X FE







Hell comes to Pearl Harbor
It was Sunday, December 7, 1941.As usual, the wake­up call came at 5：45 a．m. The men aboard① the warship USS Arizona stretched and rubbed their eyes. Seaman Russell Warriner was awakened by Quartermaster Louis Conter. Russell made his bed and helped clean the huge, shared room. [1]The men went to the washroom②， dressed in their uniforms③ and sat down to breakfast. It looked like it would be a normal day on board the ship.

[1]本句是一个简单句；谓语动词是三个并列的动作：went、dressed和sat down。

But nobody ate their breakfast: at that moment, there was a huge crashing sound from above. The ship shook violently④ and the men looked at each other in horror. Above their heads, hundreds of Japanese planes circled like eagles⑤. They were diving⑥ down to drop bombs on Pearl Harbor. The scream of their engines was deafening. As bombs thundered⑦ all around, clouds of black smoke rose into the sky and hung over the sea. Russell felt his blood freeze⑧， but he quickly came to himself and rushed up to the deck. Moments later, a bomb hit the USS Arizona and Russell was thrown more than 100 meters across the ship. He suffered serious burns on his hands, arms and legs, and watched many of his friends die.

Louis, meanwhile⑨， also standing on the deck, was lucky not to be thrown into the sea. With only minor injuries, he was able to help others who were severely burnt and in terrible pain. After receiving the order to abandon ship, Louis saved more men from the water, dragging⑩ them into the lifeboat. In the chaos⑪ and confusion after the attack, the US Navy⑫ sent a message to his family that Louis had been killed in the attack. Luckily, he was able to get in touch with them before the message arrived. Despite his remarkable actions, Louis did not think that he was a hero. “The heroes are the ones that gave their lives that day，” he said.
Russell was saved from the water, but he was badly burnt, bleeding⑬ heavily. Fortunately, he was taken to hospital and survived. For many years, Russell refused to talk about what happened that morning, describing it simply as “hell”. His wife Elsa said, “When he opened up⑭ later on, he always mentioned the horror of it.”
Louis and Russell would never forget the terrible scene of the attack, but they were fortunate enough to be among the few survivors from the Arizona. Nobody had expected the bombing. [2]Japan had hatched⑮ a plot⑯ to launch a surprise attack on Pearl Harbor, so the attack began without warning and without declaring war on the United States. The attack destroyed nearly 20 American ships and over 180 airplanes. In total, more than 2，000 American people were killed and over 1，000 others were wounded that day. More than 1，000 people aboard the Arizona lost their lives. Out of 37 sets of brothers, Russell and his brother were the only full pair to survive the attack.
[2]本句是一个由so连接的并列句；without warning and without declaring war on the United States是介词短语作状语。

The surprise attack came as a great shock to the whole nation. The next day, President Roosevelt delivered his famous Pearl Harbor Speech, in which he described December 7 as “a date which will live in infamy⑰” and asked that the US Congress declare war on Japan. In response to the attack and the president's address, the United States joined the Second World War.
Today, the USS Arizona lies where it sank⑱： in the middle of the Pacific Ocean. Its location is marked with a memorial shaped like a bridge, which crosses the ship's sunken remains. Each year, more than two million people visit the memorial⑲. They come to see the shadow of the ship at the bottom of Pearl Harbor, to learn about the attack, to show respect for those who had lost their lives in the attack and to pray⑳ for world peace. [3]Although about eight decades has passed, the attack on Pearl Harbor, one of the darkest episodesB21 in American history, will never be forgotten.
[3]本句中although引导让步状语从句；one of the darkest episodes in American history是the attack on Pearl Harbor的同位语。
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珍珠港成为地狱
那是1941年12月7日，星期日。像往常一样，早上5：45叫醒电话响起。亚利桑那号战舰上的士兵伸懒腰揉眼睛。水手拉塞尔·沃里纳被军需官路易斯·孔特叫醒。拉塞尔整理了床铺，帮助打扫了那间巨大的公用房间。男人们走进洗手间，穿上制服，坐下来吃早饭。看起来这是船上正常的一天。
但是没有人吃早餐：在那一刻，从上方传来巨大的撞击声。船剧烈摇晃，令人们惊恐地看着对方。数百架日本飞机像鹰一样在他们头顶上盘旋。他们俯冲向珍珠港投弹。它们的引擎的尖叫声震耳欲聋。当炸弹轰鸣时，团团黑烟升上天空，笼罩在海面上。拉塞尔感到自己的血液冻结了，但他很快清醒过来，冲到甲板上。片刻之后，一枚炸弹击中了亚利桑那号战舰，拉塞尔被甩到了船的100多米处。他的手、胳膊和腿都被严重烧伤，看着许多自己的朋友死去。

与此同时，路易斯也站在甲板上，很幸运没有被扔进海里。他只是受了轻伤，能够帮助其他严重烧伤和极度疼痛的人。接到弃船命令后，路易斯从水中救出更多的人，把他们拖上救生艇。在袭击后的一片混乱中，美国海军向他的家人发送了一条信息，路易斯在袭击中丧生。但幸运的是，他能够在消息到达之前与家人取得联系。尽管路易斯表现出色，但他并不认为自己是英雄。他说，“英雄们是那天献出生命的人。”
拉塞尔从水中被救了出来，但他被严重烧伤，流血不止。幸运的是，他被送往医院并活了下来。多年来，拉塞尔拒绝谈论那天早上发生的事情，只是简单地把它描述为“地狱”。他的妻子艾尔莎说：“后来当他敞开了心扉时，总是提起那件事有多恐怖。” 

路易斯和拉塞尔永远不会忘记袭击的可怕场面，但他们很幸运，是亚利桑那号上为数不多的幸存者之一。没人料到会发生爆炸。日本策划了对珍珠港发动突然袭击的阴谋，因此袭击开始时没有任何警告，也没有向美国宣战。这次袭击摧毁了近20艘美国船只和180多架飞机。那天总共有2 000多美国人死亡，1 000多人受伤。亚利桑那号上有1 000多人丧生。在37对兄弟中，拉塞尔和他的兄弟是唯一一对在袭击中幸存的兄弟。

这次突然袭击使全国人民大为震惊。第二天，罗斯福总统发表了著名的珍珠港演讲，将12月7日描述为“一个将永远臭名昭著的日子”，并要求美国国会向日本宣战。作为对袭击和总统讲话的回应，美国加入了第二次世界大战。

今天，亚利桑那号战舰还在当年沉没的地方，在太平洋中央。在它的所在的地方树立了一座桥形的纪念碑，横跨沉船残骸。每年有200多万人参观纪念碑。他们来到珍珠港海底观看船只的影子，了解袭击事件，向在袭击中丧生的人表示敬意，并为世界和平祈祷。虽然已经过去了80年左右，但珍珠港袭击事件作为美国历史上最黑暗的事件之一，将永远不会被忘记。
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Ⅰ.明主旨大意
What's the main idea of the text?
A．The war between Japan and the USA.
B．The attack on Pearl Harbor by Japan.

C．Why Japan attacked Pearl Harbor.
D．The serious results of the attack on Pearl Harbor.
答案：B

Ⅱ.知层次结构
[image: image7.png]‘ Part 1 Before the attack i—>Para. 1 The seamen on Arizona lived

l 1. as usual.

[Part 2 During the attack]—> Paras. 2-5 Japan made the 2.
suddenly and caused a serious

3. to Pearl Harbor.

Y

[ Part 3 After the attack ]-’ Para. 6 The surprise attack was a great
4. and the USA joined
the World War 1II.

Y
[ Part 4 Now ]—* Para. 7 The attack on Pearl Harbor will

never be 3.





答案：1.normally　2.attack　3.damage　4.shock　5.forgotten
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细读课文，完成下列各题
1．What can we infer from the text?

A．Nobody at that time had expected the attack.
B．Before the attack, Japan declared war on the USA.
C．The USA declared war on Japan before the attack.
D．There were some warnings before the attack.

2．Why did nobody eat their breakfast?
A．Nobody wanted to eat breakfast before the war.
B．The attack began suddenly before they could eat it.
C．The seamen were too frightened to eat the breakfast.
D．Japanese soldiers wouldn't let them eat it.

3．During the attack who was little injured and saved many other soldiers?
A．Russell.
B．Elsa.　C．Louis.
D．Roosevelt.

答案：1－3.ABC
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1．After receiving the order to abandon ship, Louis saved more men from the water, dragging them into the lifeboat. 
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)  eq \a\vs4\al(
本句中After receiving the order是介词短语作时间状语；to abandon ship是动词不定式短语作定语，修饰the order；dragging them into the lifeboat是动词­ing 形式作伴随状语。　 

[翻译]　接到弃船命令后，路易斯从水中救出更多的人，把他们拖上救生艇。
2．The next day, President Roosevelt delivered his famous Pearl Harbor Speech, in which he described December 7 as “a date which will live in infamy” and asked that the US Congress declare war on Japan. 
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)  eq \a\vs4\al(
本句是一个复合句，其中in which引导非限制性定语从句；date后的which引导定语从句；asked后的that引导宾语从句。　 

[翻译]　第二天，罗斯福总统发表了著名的珍珠港演讲，将12月7日描述为“一个将永远臭名昭著的日子”，并要求美国国会向日本宣战。
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At 5：45 a．m., on Sunday, December 7, 1941, hell came to Pearl Harbor. Japan 1.had__hatched(hatch) a plot to launch a surprise attack on Pearl Harbor, and the attack began without any 2.warning(warn) and without declaring war 3.on the USA.As a result, the attack destroyed4.nearly (near) 20 American ships and over 180 airplanes. 5.In total, over 2，000 American people aboard the Arizona 6.were__killed(kill) and over 1，000 others were wounded. The attack came as a great shock to the whole nation of the USA.The next day, the USA joined the 7.Second(two) World War. 8.Although many years has passed, the attack on Pearl Harbor, one of the 9.darkest (dark) episodes in the history of the USA, will never 10.be__forgotten (forget). 
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Ⅰ.核心词汇·练通
根据课文语境及汉语提示写出正确的单词
1．the available resources
可用的资源

2．be put in prison
被投进监狱

3．some of the phrases employed in this book

本书中使用的一些短语

4．interesting comparisons
有趣的比较

5．packed with vivid descriptions
充满了生动的描述
6．contrary to popular history books 


与流行的历史书相反

7．the men aboard the warship
 战舰上的士兵

8．Louis, meanwhile,__also standing on the deck
与此同时，路易斯也站在甲板上

9．drag them into the lifeboat
把他们拖上救生艇

10．in the chaos
 在一片混乱中

11．bleed heavily
流血不止

12．Japan had hatched a plot
日本策划了一场阴谋

13．the USS Arizona lies where it sank

亚利桑那号战舰还在当


年沉没的地方

14．pray for world peace
为世界和平祈祷

15．machine designs were reformed
机器设计进行了改革

16．the textile output increased
 纺织品产量增加了

17．cloth could be made in factories
布可以在工厂里制造

18．the shift from the cottage industry to the factory system
从家庭手工业到工厂制的转变

Ⅱ.拓展词汇·用活
根据提示写出相应的单词
1．literary adj.文学的，文学上的；爱好文学的→literature n．文学

2．extensively adv.广泛地；广阔地→extensive adj.广泛的；广阔的→extend vt.扩展；使伸长；延长→extension n．延伸；扩大

3．exceptional adj.杰出的，优秀的；异常的，罕见的→exception n．例外

4．adopt vt.采用；采取；表决采纳；领养，收养 vi.领养，收养→adoption n．收养，领养；采取→adopted adj.被收养的；被采用的

5．violently adv.猛烈地，厉害地；强烈地，激烈地；凶狠地→violent adj.暴力的；猛烈的→violence n．暴力；暴行

6．dive vi.俯冲；潜水；跳水；急剧下降 n．冲，扑，俯冲；潜水；跳水→diver n．潜水员

7．freeze vi.& vt.突然停止，呆住；结冰；冻僵→freezing adj.冰冻的；严寒的→frozen adj.结冰的→freezer n．冷冻柜；冰柜

8．memorial n．纪念碑(或像等)；纪念物→memorable adj.难忘的，值得纪念的→memory n．记忆力；回忆；记忆→memorize v．记住，熟记 

Ⅲ.重点短语·再现
根据汉语提示填入合适的短语
1．sort__out
理顺，整理；把……安排好

2．contrary__to
与……相反

3．in__horror
惊恐地

4．dive__down
俯冲下来

5．come__to__oneself
清醒过来

6．get__in__touch__with
与……取得联系

7．open__up
敞开心扉

8．declare__war__on
对……宣战

9．in__response__to
作为对……的回应

10．pray__for
为……祈祷

Ⅳ.重点句型·呈现
根据课文语境及汉语提示补全句子
1．过去分词短语作状语
Packed__with__vivid__descriptions__and__fun__facts(充满了生动的描述和有趣的事实), this type of history book is highly readable and true to life.
2．where引导地点状语从句
Today, the USS Arizona lies where__it__sank(在当年沉没的地方): in the middle of the Pacific Ocean.

3．although引导让步状语从句
Although__about__eight__decades__has__passed(虽然已经过去了80年左右), the attack on Pearl Harbor, one of the darkest episodes in American history, will never be forgotten.
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[词汇知识过关]
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 sort out　理顺，整理；分类；拣出；把……安排好
(教材P34)However, his work proved difficult, because sorting out all the available resources and checking facts of historical materials required painstaking efforts.

然而，他的工作证明是困难的，因为整理所有可用的资源和检查史料的事实需要付出艰苦的努力。
(1)a sort of...
近似于……，有点像是……
sort of
有几分地；到某种程度；稍稍
all sorts of
各种各样的
(2)sort...into...
把……分成……
①We're helping my mum sort out the things upstairs.

我们正在帮妈妈整理楼上的东西。

②In my opinion, he is sort of stubborn.

依我看来，他有点儿固执。

[练通]——单句语法填空
(1)If you don't sort out the papers on your desk regularly, your desk will be in a mess.

(2)Rubbish can easily be separated and sorted into plastics, glass and paper.
[写美]——完成句子
(3)I was feeling sort__of__tired(有点儿累) from the trip to New York.

(4)All__sorts__of(各种各样的) lamps are available in that shop.
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 available　adj.可获得的；可购得的；可利用的；(人)有空的；可找到的
(教材P34)However, his work proved difficult, because sorting out all the available resources and checking facts of historical materials required painstaking efforts.

然而，他的工作证明是困难的，因为整理所有可用的资源和检查史料的事实需要付出艰苦的努力。
be available for sth　　　　　
可用于某事
be available (for sb.) to do sth.    
(对某人来说)可以做某事
be available to/for sb.    
对某人来说是可利用的/可获得的
①(2021·天津卷3月)But when he went bike shopping, he found few available.

但当他去买自行车时，他发现没有什么可以买的。

②—I want to see Mr. White. We have an appointment.
——我想见怀特先生，我们有约。

—I'm sorry, but he is not available at the moment, for the meeting hasn't ended.
——对不起，但是他现在没空，因为会议还没有结束。

[练通]——单句语法填空
(1)It's said that our new library won't be available to/for us until next year.

(2)That room is occupied so it's not available for the conference.

(3)Lockers are available to__store(store) any belongings during your visit.

[写美]——词汇升级
(4)(普通表达)I'm Li Hua. I'm wondering if you are free at the weekend. If so, let's have a face­to­face talk about table manners.
(高级表达)I'm Li Hua. I'm wondering if you are available at the weekend. If so, let's have a face­to­face talk about table manners.
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 comparison　n.对比；比较；比喻
(教材P37)Also, they often use stories and interesting comparisons to describe historical figures or events vividly, thus engaging the reader's interest. 
此外，他们经常用故事和有趣的比较来生动地描述历史人物或事件，从而引起读者的兴趣。
(1)by comparison
比较起来
by/in comparison with...
与……相比 
(2)compare v.
比较；对比；将……比作
compare...to...
把……比作……
compared to/with...
和……相比(通常作状语)
compare notes (with sb.)
(与某人)交换意见
(3)beyond/without compare
无与伦比，举世无双
①By comparison with last year, the price of beef has increased. 
与去年相比，牛肉的价格上涨了。

②Comparing notes with your classmates frequently is a good way to improve your study. 

和同学经常交换看法是提高你的学习成绩的一种好方法。
[练通]——单句语法填空
(1)(2020·全国卷Ⅲ)It is said that about 20% of 25－34­year­olds live with their parents, compared(compare) with 16% in 1991.

(2)(浙江卷)When comparing(compare) different cultures, we often pay attention only to the differences without noticing the many similarities.

[写美]——句式升级
(普通表达)If you compare the task with the previous one, you will find it seems a small challenge.
(3)(高级表达)Compare__the__task__with__the__previous__one,__and you will find it seems a small challenge. (祈使句＋and＋陈述句)

(4)(高级表达)Comparing__the__task__with__the__previous__one,__you will find it seems a small challenge. (现在分词短语作状语)

(5)(高级表达)Compared__with__the__previous__one,__the task seems a small challenge. (过去分词短语作状语)
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　分词(短语)作状语时，如果与主语之间是被动关系，要用其过去分词形式；如果与主语之间是主动关系，要用其现在分词形式。
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 pack　vt.& vi.装(箱)，收拾(行李)打包；包装，塞进；挤进　n．包，包裹；小盒；小包
(教材P37)Packed with vivid descriptions and fun facts, this type of history book is highly readable and true to life. 
这种类型的历史书充满了生动的描述和有趣的事实，可读性强，栩栩如生。
(1)pack up　　　　　
把……打包；收拾(行李)
be packed with    
充满，挤满
packed meals    
盒饭
(2)a pack of dogs    
一群狗
a pack of people    
一群人
(3)unpack v.    
打开(箱、包等)取；从(箱、包等中)取出；分析
①It is the first time that I have packed up my belongings to travel on my own. 

这是我第一次收拾东西独自去度假。

②(2021·天津卷3月)We need people who can work at our warehouse sorting and packing items to be delivered to families, repair donated furniture and more.
我们需要能在仓库工作的人来分拣和包装要交付给家庭的物品，修理捐赠的家具等。

[练通]——单句语法填空
(1)(2020·全国卷Ⅲ)Sometimes, because a housewarming party happens shortly after a person moves into their new home, people may be asked to help unpack(pack) boxes.

(2)(2019·全国卷Ⅲ)We were first greeted with the barking by a pack of dogs, seven to be exact.
(3)The travel guide is packed with pictures and useful information.

[写美]——完成句子/词汇/句式升级
(4)(普通表达)Because__Chinese__dishes__are__packed__with__proteins__and__vitamins(因为中国菜富含蛋白质和维生素), they are very popular among foreign tourists. 

(5)(高级表达)Packed__with__proteins__and__vitamins,__Chinese dishes earn__great__popularity among foreign tourists.(过去分词短语作状语；抽象意义的名词)
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 adopt　vt.采用；表决采纳；收养，领养　vi.领养，收养
(教材P37)Contrary to popular history books, most academic books tend to adopt a more analytical and serious approach to studying history.

与流行的历史书籍相反，大多数学术书籍倾向于采用更具分析性和严肃性的方法来研究历史。
(1)adopt one's suggestion　　　
采纳某人的建议
(2)adopted adj.    
被收养的
(3)adoption n.    
采用；采纳；收养
①(2021·浙江卷1月)There, he was adopted by an Australian family and flown to Tasmania.

在那里，他被一个澳大利亚家庭收养并飞往塔斯马尼亚。

②The manager adopted his suggestion, which made him very happy.
经理采纳了他的建议，这使他非常高兴。

[练通]——单句语法填空
(1)Danny is their adopted(adopt) son, but they treat him as their own son.
(2)So far, we have__adopted(adopt) a number of measures to treat his disease.

[写美]——词汇升级/完成句子
(3)(普通表达)It's high time for us to take different approaches to solving the social problem.

(高级表达)It's high time for us to adopt different approaches to solving the social problem.

(4)面对巨大压力，我认为我们应该采取一种乐观的态度。

In the face of great pressure, I think we should adopt__an__optimistic__attitude．
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注意不要将adopt和adapt混淆。adapt意为“使……适应；改编，改写”，常见搭配：adapt to...(适应……)、adapt oneself to...(使自己适应……)。
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 aboard　prep.& adv.在(车、船、飞机等)上，上(车、船、飞机等)
(教材P39)The men aboard the warship USS Arizona stretched and rubbed their eyes.
亚利桑那号战舰上的士兵伸懒腰揉眼睛。
go/get aboard (the ship/plane/flight/train) 
　　　　　　　　　　　
上(船/飞机/火车)
Welcome aboard!    
欢迎乘坐！
on board＝aboard    
在(车、船、飞机等)上
①They set off early so that they could get aboard the flight in time.

他们很早动身，以便能够及时搭乘航班。

②There were 500 passengers aboard the plane.

有500名旅客搭乘那架飞机。
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	aboard
	adv./prep.在(车、船、飞机等)上；上(车、船、飞机等)

	board
	v.登机，上船；寄宿，住校
n.木板；董事会
on board在(车、船、飞机等)上

	abroad
	adv.去国外，在国外
go abroad出国


[练通]——选词填空(aboard/board/abroad)
(1)The ship is leaving in half an hour, so we'd better go aboard．
(2)We often feel lonely when living abroad as home is the place where our hearts should be.

(3)We are asked to board half an hour before departure time.

[写美]——完成句子
(4)As soon as we went__aboard(上船), our ship left the harbor.
(5)The plane crashed, killing__all__200__people__aboard(机上200人全部遇难).
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 violently　adv.暴力地；猛烈地，厉害地；强烈地，激烈地，剧烈地；凶狠地
(教材P39)The ship shook violently and the men looked at each other in horror.

船剧烈摇晃，男人们惊恐地看着对方。
(1)violent adj.　　　　　　　
暴力的；猛烈的
violent crimes/behaviour    
暴力犯罪/行为
a violent storm    
暴风骤雨
(2)violence n.    
暴力，暴行；(感情)强烈
①He was caught in a violent storm yesterday.

他昨天碰上了暴风雨。

②She had a violent quarrel with her husband because of the housework.

因为家务活她与丈夫发生了激烈的争吵。

[练通]——单句语法填空
(1)We firmly believe that war never settles anything.It only leads to violence(violent).

(2)Two cars hit each other violently(violent).The explosive sound frightened all the pupils on the spot.

[写美]——词汇升级
(3)(普通表达)However, anger can easily turn violent.

(高级表达)However, anger can easily turn__into__violence．
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 meanwhile　adv.其间；同时，对比之下　n．其时，其间
(教材P39) Louis, meanwhile, also standing on the deck, was lucky not to be thrown into the sea.
与此同时，路易斯也站在甲板上，很幸运没有被扔进海里。
(1)meanwhile adv.＝meantime adv.　　
同时
(2)in the meanwhile/meantime　　
在此期间，与此同时
①(2021·天津卷3月)Meanwhile, the kids have gained a sense of accomplishment.
同时，孩子们也有了一种成就感。

②I ring the police up. In the meantime/meanwhile, you lead the staff to flee from the burning building.
我给警察打电话。与此同时，你带领员工逃离着火的大楼。

[写美]——完成句子
(2019·北京卷)与此同时，在她父母的帮助下，摩尔基本上能够过上正常的青少年生活。

Meanwhile/Meantime/In__the__meantime/In__the__meanwhile，with her parents' help, Moore is generally able to live a normal teenage life.
[经典句式过关]
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 过去分词短语作状语
(教材P37)Packed with vivid descriptions and fun facts, this type of history book is highly readable and true to life. 
这种类型的历史书充满了生动的描述和有趣的事实，可读性强，栩栩如生。
本句中Packed with vivid descriptions and fun facts是过去分词短语作状语，表原因，相当于一个原因状语从句：Because this type of history book is packed with vivid descriptions and fun facts.；
过去分词短语作状语时与句子的主语之间有逻辑上的动宾关系，用来表示句子发生的时间、让步、条件、方式和伴随状况。①Absorbed in the novel, he didn't notice me enter the room.
专心于读小说， 他没注意到我进入房间。

②Seen from space, the earth looks like a blue ball.
从太空中看，地球就像一个蓝色的球。

[练通]——句型转换
(1)Because the children were deeply moved by the film，they began to cry.
→Deeply__moved__by__the__film,__the children began to cry.(过去分词短语作状语)

(2)If we were given more time, we could do it much better.
→Given__more__time,__we could do it much better.(过去分词短语作状语)

[写美]——一句多译
(3)从高层建筑物上看，公园看上去更漂亮。

Seen__from the top of the high building, the park looks even more beautiful.(过去分词短语作状语)

(4)Seeing__from the top of the high building, I find the park even more beautiful.(现在分词短语作状语)
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 where引导地点状语从句
(教材P40)Today, the USS Arizona lies where it sank: in the middle of the Pacific Ocean. 

今天，亚利桑那号战舰还在当年沉没的地方，在太平洋中央。
(1)本句中从属连词where引导地点状语从句；
(2)wherever除引导让步状语从句外，也可以引导地点状语从句，意为“在何处；无论何处”。
①As the old saying goes, where there is a will, there is a way.　常言道：“有志者，事竟成。”
②As far as I'm concerned, you are free to go wherever you like. 　就我个人而言，你愿意去哪里就去哪里。

[写美]——一句多译
很多高楼在一年前还是废墟的地方拔地而起。

(1)A number of high buildings have arisen where__there__was__nothing a year ago but ruins.(状语从句)

(2)A number of high buildings have arisen in__the__place__where__there__was__nothing a year ago but ruins.(定语从句)
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 [学生用书P83]
Ⅰ.品句填词
1．It's very important to keep in mind as many English words and phrases(短语) as possible.

2．(2019·全国卷Ⅱ)First, I wanted to be a fireman, whose uniform(制服) looked so cool.

3．He dived(一头扎进) into his research and had no time to accompany his wife to Shanghai.

4．Her son dragged(拉) me to his study and showed me his piles of books proudly.

5．Some drivers disobey the traffic rules, causing traffic chaos(混乱).

Ⅱ.选词填空
in response to, in horror, sort out, contrary to, come to oneself, get in touch with, declare war on, open up
1．If you help me sort__out the things upstairs, I'll buy you a new bike.
2．Contrary__to popular belief, moderate exercise actually decreases your appetite.
3．People watched in__horror as the plane crashed to the ground. 

4．The little boy was carried into the warm room and he came__to__himself slowly. 
5．I tried to get__in__touch__with you yesterday evening, but I couldn't get through.
6．Lorna found that people were willing to open__up to her.

7．The product was developed in__response__to customer demand.
8．He was angry, but reluctant to declare__war__on his old friends.
[image: image29.png]L EEEEER







[层级一　小题夯基练][学生用书P163(单独成册)]
维度一　品句填词
1．As the plot(情节) unfolds, we find that Jack isn't  as innocent as he seems.
2．The passengers became very frightened after realizing the ship was sinking(下沉).

3．At last the idea for the memorial(纪念碑) came to him in a dream, and the great work was begun.
4．As my friends and our families suffered from this disaster, all I could do was pray(祈祷) every night for spring and for happier times to come as soon as possible.

5．We support such a(n) reform(改革) and we know it's important for us students to balance study and relaxation.

6．The average output(产量) of the factory is reduced to 30 cars a day.

7．The long­term goal of the reform is to shift(转移) its emphasis and cultivate students' language abilities instead of their ability to take tests.

8．There are plenty of jobs available(可获得的) in the western part of the country.

9．The three teams decided to adopt(采取) different approaches to the problem.

10．It may not seem like a long way but in 35℃ heat and with a heavy pack(包裹), my legs were on fire.
维度二　词形转换和动词的形式变换(用所给词的正确形式填空)

1．Extensive (extensively) research has been conducted and shows that parents are in favor of the extension of the summer holiday.

2．(2020·全国卷Ⅲ)We will wander in traditional small towns and end our tour with an exceptional(exception) museum in Shanghai. 

3．We don't allow diving(dive) in the pool because the water is very deep in the pool.

4．They took me ice­skating on a frozen(freeze) lake.

5．In that country, people who talk too loudly on their mobile phones or eat smelly foods will face being__dragged(drag) off the underground train and fined $650.

6．Your nose is bleeding(bleed). What happened to you, Tony?
7．In 1928, the ship was damaged by the strong wind and sank(sink) to the bottom of the lake soon after.

8．There can be absolutely no excuse for the government to avoid reforming(reform) these corrupt institutions.

9．This afternoon I am available to__attend (attend) the meeting.

10．If you cannot have children of your own, why not consider adoption(adopt)?

11．(北京卷)However, anger can easily turn violent(violence), and it is best to know the reasons for anger to appear in order to prevent its presence.

12．Buried(bury) in his study, he didn't know that all the others had left.
维度三　固定用法和搭配(在空白处填入一个适当的单词) 

1．Robert dived into his wallet and took out a handful of pennies.
2．In order to achieve air quality improvements, more than 3 million households will shift to electricity or natural gas as a replacement for coal.
3．By comparison, I found what she did was right.
4．Without giving us a chance to explain, she packed up her clothes and left.
5．(2020·新高考山东卷)And contrary to existing research that says you should avoid eating with heavier people who order large portions, it's the beanpoles with big appetites you really need to avoid.

6．In the meanwhile, I am looking forward to hearing from you as soon as possible.
7．What made her disappointed was that she didn't get the job offer.
8．It is well­known that the Dragon Boat Festival is in memory of the famous poet, Qu Yuan.
维度四　完成句子
1．玛丽埋头于她的毕业论文，没有时间做兼职工作。

Buried__in__her__graduation__paper,__Mary has no time to do a part­time job.
2．海报上写的话很有趣。

What__the__poster__says is interesting.
3．可怜的小男孩躺在马路中间，血流不止。

The poor little boy was lying in the middle of the road，bleeding__very__heavily．
4．尽管太阳高照，却不很暖和。

Although__the__sun__was__shining,__it wasn't very warm.
5．我在你打篮球的地方发现了你的手机。

I found your phone where__you__played__basketball．

[层级二　语篇提能练][学生用书P164(单独成册)]
Ⅰ.阅读理解
A
William Shakespeare's poems and plays were first introduced to Chinese readers in the mid­19th century and in 1904 Charles Lamb's Tales from Shakespeare was translated into Chinese by Lin Shu and Wei Yi. Not an easy task for people who knew no English and needed an assistant to read and explain the stories to them.
Chinese readers were greatly attracted to Shakespeare's works. With China's economic success in recent years, there has been a growing demand for cultural entertainment and Shakespeare's plays have proved a great success, with the plays being staged in theaters, made into films and even local operas.

China also had a playwright (剧作家) Tang Xianzu, who died in the same year as Shakespeare. His play The Peony Pavilion, the Chinese equivalent (等效对象) of Romeo and Juliet, is highly regarded as a play of its time. But I suspect not many people in the West have heard of him or his works.

While Western culture and history are widely taught and eagerly learnt in China, I believe it is time that the Western world should try to understand China and the Chinese culture better through our history, literature and language.
During my recent stay in Beijing, I was astonished to find in a bookshop that there were rows and rows of bookshelves, full of original English books. However, here in Britain it is very hard to find books about and from China. This may partly explain why there is this difference of knowledge and understanding between the West and China.

However, the good news is that there is a growing interest in knowing more about each other and events like the Olympic Games which have brought the world closer to China and China closer to the world. Policies such as “the Belt and Road Initiative” also help to build the bridges of friendship and understanding among people around the world.

【解题导语】　外国人对中国文化知之甚少，其原因是他们很少有机会接触中国文化。好消息是像奥运会这样的国际事件可以让世界更了解中国，“一带一路”倡议也有助于建立中国和其他国家人民之间的友谊和理解的桥梁。
1．What mainly made Shakespeare's plays successful in China?
A．China's successful development in the economy.
B．The cultural exchange between the West and China.

C．Western people's demand for cultural entertainment.
D．The rapid development of theaters and cinemas in China.
A　解析：细节理解题。根据第二段中的“With China's economic success in recent years, there has been a growing demand for cultural entertainment and Shakespeare's plays have proved a great success...”可知，中国经济的成功发展使得莎士比亚戏剧在中国广为流传。故选A。
2．Why does the author mention Romeo and Juliet?
A．To show its influence on Chinese culture.
B．To prove his study of The Peony Pavilion.
C．To stress the status of The Peony Pavilion.
D．To express his love for Western plays.
C　解析：推理判断题。根据第三段中的“China also had a playwright Tang Xianzu, who died in the same year as Shakespeare. His play The Peony Pavilion, the Chinese equivalent of Romeo and Juliet, is highly regarded as a play of its time.”可知，作者认为中国剧作家汤显祖的《牡丹亭》可以和《罗密欧与朱丽叶》相媲美，以此来强调《牡丹亭》的地位。故选C。
3．How did the author feel about his discovery in a bookshop in Beijing?
A．Amazed.　　　　　　
B．Satisfied.

C．Confused.   
D．Excited.
A　解析：细节理解题。根据第五段中的“During my recent stay in Beijing, I was astonished to find in a bookshop that there were rows and rows of bookshelves, full of original English books.”可知，作者在北京期间，在一个书店发现成排成排的书架，书架上放满了英文原版书，作者对此感到震惊。故选A。
4．Where is this passage most likely from?
A．A diary.   
B．A guidebook.
C．A novel.   
D．A magazine.
D　解析：文章出处题。本文讲述了外国人对中国文化知之甚少，其原因是他们很少有机会接触中国文化。好消息是像奥运会这样的国际事件可以让世界更了解中国，“一带一路”倡议也有助于建立中国和其他国家人民之间的友谊和理解的桥梁。故文章最可能出现在杂志上。
B
Rhea Ballos, an 11­year­old student of Salvacion Elementary School in Balasan, the Philippines, has become famous after getting three gold medals in a provincial sports event.
The young athlete managed to win the 400­meter run, the 800­meter run and the 1，500­meter run in the girls' groups while wearing strips of bandages (绷带条) over her feet. Rhea basically ran barefoot (赤足地), with the thin bandage offering the lowest protection against the running track, but that didn't stop her from beating all the other girls, all of whom were wearing running shoes, and taking home the golds at the inter­school sporting event held in Iloilo, central Philippines.
Photos of the girl's temporary (临时的) running shoes, complete with a hand drawn Nike's iconic Swoosh logo (标志性的勾), and the “Nike” brand drawn on the side quickly went popular, winning praise from all around the world.
News of Rhea's achievements and the photos of her temporary running shoes spread like wildfire on social media, and her story was eventually picked up by the news media around Asia. Jeff Cariaso, a retired basketball player and the coach of the Alaska Aces was so amazed by the girl's performance that he started asking people to help him get in touch with her and her coaches. He managed to reach her and apparently put them in touch with Nike. Nike promised to give proper running shoes, so Rhea's whole team wouldn't run barefoot anymore.
Rhea Ballos said that she had a dream of being an excellent runner, although she had to run barefoot and she would never give up. Rhea Ballos isn't the first person to win a running race despite wearing improper footwear. Back in 2017, Maria Lorena Ramírez, a native Rarámuri woman from Mexico, won a 50­kilometer ultramarathon wearing rubber sandals (凉鞋) and a skirt.

【解题导语】　本文是一篇记叙文，讲述了11岁的雷亚·巴洛斯脚绑绷带参加长跑，获得三枚金牌！
5．What do you know about Rhea Ballos from paragraph 2?
A．She was laughed at since she had no proper running shoes.

B．She took part in different running races to win more prizes.
C．She won three running races without proper running shoes.
D．She became famous around the world because of her running shoes.
C　解析：细节理解题。根据第二段内容可知，11岁的雷亚·巴洛斯双脚缠着绷带，在几乎赤足的情况下成功地赢得了女子组的400米、800米和1 500米跑的比赛。也就是说，她在没有像样的跑鞋的情况下赢得了三项跑步比赛。
6．What did Rhea's temporary running shoes look like?
A．It was Nike's sports shoes.
B．It was a kind of popular running shoes.
C．It was a kind of man­made running sandals.

D．It was made of bandages with the Nike logo drawn on it.
D　解析：细节理解题。根据第二段中的“The young athlete managed to win the 400­meter run, the 800­meter run and the 1，500­meter run in the girls' groups while wearing strips of bandages over her feet.”及第三段内容可知，11岁的雷亚·巴洛斯双脚缠着绷带，她的临时鞋子一边有手画的耐克标志性的勾。由此可知，雷亚·巴洛斯的临时鞋子是由绷带制作成的，上面画有耐克的标志。
7．What was the result of connecting with Nike with Jeff Cariaso's help?
A．Nike would design new running shoes for Rhea.
B．Rhea would receive professional guides from Cariaso.

C．Rhea's whole team would receive proper running shoes.
D．Rhea would have more chance to take part in running races.
C　解析：细节理解题。根据第四段中的“He managed to reach her and apparently put them in touch with Nike. Nike promised to give proper running shoes, so Rhea's whole team wouldn't run barefoot anymore.”可知，退役篮球运动员、教练杰夫·卡瑞阿索设法找到了雷亚，并让他们与耐克取得了联系。耐克承诺提供合适的跑鞋，这样雷亚的整个团队将不再赤脚跑步。由此可知，在杰夫·卡瑞阿索的帮助下，雷亚·巴洛斯团队将收到耐克公司提供的真正的跑鞋。
8．What can we learn from Rhea and Maria's success?

A．Practice makes perfect.
B．Everything is possible.
C．Well begun is half done.
D．Failure is the mother of success.
B　解析：推理判断题。根据最后一段内容可知，雷亚和玛丽亚均在没有像样的跑鞋的情况下赢得了跑步比赛，她们的成功说明一切皆有可能。
Ⅱ.完形填空
Many parents­to­be are anxious about welcoming newborn babies, but Will McKendree was especially worried about whether he could fully be a part of his daughter's birth. Will McKendree is deaf, and only can __1__ by taking cues(提示) from hand and mouth movements and reading lips. __2__ all hospital staff members wearing face masks (口罩) to prevent the spread of COVID­19, McKendree had no __3__ of understanding them. “They were speaking, __4__ I didn't know what they were saying.” McKendree said.

“We didn't want McKendree to feel __5__ during the day his daughter was born on April 10, so we felt like giving another means where he could be part of his daughter's __6__，” nurse manager Reagan Boomer said.

Within an hour of the McKendrees arriving at the hospital, nurses got to work creating a(n) __7__ face mask prototype (雏形). Reagan Boomer __8__ heavy­duty clear plastic page protectors to create see­through panels (面板) in the face masks, __9__ McKendree to see and __10__ staff members' lips while his wife gave birth.
When the staff showed him their __11__ masks, he was brought to __12__. “I just started crying. It was very moving. Not many deaf people can have this type of __13__ like us. I am extremely __14__ for everything the medical staff do, __15__ the time that they are risking lives in this pandemic (流行病)，” Jennifer McKendree said.
【解题导语】　本文是一篇记叙文，讲述了疫情期间，医护人员帮助失聪者威尔·麦肯德瑞见证女儿的出生的事情。
1．A.listen   
B．apologize
C．explain   
D．communicate
D　解析：根据上下文“Will McKendree is deaf, and only can ______ by taking cues from hand and mouth movements and reading lips.”可知，威尔·麦肯德瑞听不到，只能通过手和嘴的动作和读唇语来进行交流(communicate)。
2．A.With   
B．Through
C．Apart from   
D．As for
A　解析：根据下文“all hospital staff members wearing face masks to prevent the spread of COVID­19，McKendree had no ______ of understanding them”可知，由于(with)所有医院工作人员都戴着口罩来防止新冠肺炎的传播，麦肯德瑞没有______理解他们。
3．A.right   
B．point
C．way   
D．choice
C　解析：根据上文内容可知，威尔·麦肯德瑞听不到，只能靠嘴和手的动作和唇语来沟通，但医护人员都戴着口罩来防止新冠肺炎的传播，故麦肯德瑞没有办法(way)理解他们说的什么。
4．A.and   
B．but
C．because   
D．although
B　解析：根据上文内容可知，威尔·麦肯德瑞听不到，只能靠嘴和手的动作和唇语来沟通，但医护人员都戴着口罩来防止新冠肺炎的传播，医护人员在说话，但是(but)威尔·麦肯德瑞根本不知道他们在说什么。
5．A.left alone   
B．left out
C．left behind   
D．left off 

B　解析：根据上文内容及下文可知，医护人员特意为威尔·麦肯德瑞制作口罩，希望他能见证女儿的出生，故医护人员不希望麦肯德瑞在他女儿出生时感到冷落(left out)。
6．A.birth   
B．birthday
C．wedding   
D．graduation
A　解析：根据上文“during the day his daughter was born on April 10”可知，医护人员想用另一种方式让威尔·麦肯德瑞成为他女儿出生(birth)的一部分。
7．A.beautiful   
B．fashionable
C．advanced   
D．new
D　解析：根据下文“Reagan Boomer ______ heavy­duty clear plastic page protectors to create see­through panels in the face masks”可知，医护人员制作了一种新的(new)口罩。
8．A.collected   
B．improved
C．produced   
D．used
D　解析：根据下文“heavy­duty clear plastic page protectors to creat see­through panels in the face masks”可知，护士长丽根·布玛使用(use)结实耐用的透明塑料页保护器在口罩上制造透明面板。
9．A.allowing   
B．encouraging

C．persuading   
D．forbidding
A　解析：根据下文“McKendree to see and ______ staff members' lips while his wife gave birth”可知，护士长制作的口罩可以让(allow)威尔·麦肯德瑞在妻子分娩时看到和______工作人员的唇语。
10．A.discover   
B．kiss
C．read   
D．approach

C　解析：根据第一段中的“reading lips”可知，威尔·麦肯德瑞在妻子分娩时可以通过透明口罩读懂(read)医护人员的唇语。
11．A.private   
B．creative
C．valuable   
D．useless
B　解析：根据下文内容可知，医护人员向他展示了这个富有创造力的(creative)口罩。
12．A.sadness   
B．anger

C．tears   
D．smiles
C　解析：根据下文“I just started crying.”可知，当威尔·麦肯德瑞看到医护人员展示的因为他而特制的口罩时，他流泪(tears)了。
13．A.treat   
B．training
C．concern   
D．experience
D　解析：根据上下文“Not many deaf people can have this type of ______ like us.”可知，詹妮弗·麦肯德瑞说到没有多少失聪人能有他们这样的经历(experience)。
14．A.ready   
B．grateful
C．sorry   
D．responsible
B　解析：根据上下文“I am extremely ______ for everything the medical staff do, ______ the time that they are risking lives in this pandemic”可知，詹妮弗·麦肯德瑞非常感谢(grateful)医护人员所做的一切，特别是(especially)他们在这场流行病中冒着生命危险的时刻。
15．A.especially   
B．exactly
C．accidentally   
D．naturally
A　解析：参见上题解析。
Ⅲ.语法填空
Du Fu: China's Greatest Poet, a 58­minute documentary launched (发行) 1. ____________(recent) on BBC introduces Du Fu to the Western world for the first time. In the documentary, Michael Wood, one of BBC's most popular hosts, visited 2.____________ number of Chinese cities to retrace (追溯) Du's steps. The documentary invited well­known British actor Ian McKellen, 3. ____________ played Gandalf in The Lord of the Rings movies, to read 15 of Du's poems that have been translated 4. ____________ English.
Du Fu, born in 712, lived through the fall of China's brilliant Tang Dynasty. He had the desire to serve his country, but his life 5.____________(destroy) by the An Lushan Rebellion of 755. Of his many works, about 1，500 have been preserved (保存) over the ages. Through ups and downs, the poet never stopped 6.____________(write), pouring out his concern for his country and people as well as celebrating the simple joy of life.
The documentary compared Du to Shakespeare 7.____________(help) audiences much better understand the poet's great 8.____________(achieve) in literature. The BBC also focused on Chinese poetry, noting that the 3，000­year­old history makes 9.____________ the oldest living tradition of poetry in the world. The documentary is sure to further spread the country's 10.____________(tradition) culture.

【解题导语】　文章介绍了BBC推出的纪录片《杜甫：中国最伟大的诗人》。
1．recently　解析：考查副词。分析句子结构可知，空处作状语，修饰launched，应用副词，故填recently。
2．a　解析：考查冠词。a number of意为“大量的”，为固定短语。
3．who　解析：考查定语从句。分析句子结构可知，空处引导非限制性定语从句，指代先行词Ian McKellen，且在从句中作主语，故填who。
4．into　解析：考查介词。translate sth. into sth.意为“把……翻译为……”，为固定搭配。此处是其被动结构sth. be translated into sth.。
5．was destroyed　解析：考查动词的时态、语态和语谓一致。根据had可知，此处表示过去发生的动作，应用一般过去时；且his life和destroy之间为动宾关系，应用被动语态；又主语his life为第三人称单数，故填was destroyed。
6．writing　解析：考查非谓语动词。此处表示“停止创作”，应用stop doing sth.，故填writing。
7．to help　解析：考查非谓语动词。根据语境并分析句子结构可知，此处应用动词不定式作目的状语，故填to help。
8．achievement(s)　解析：考查名词。分析句子结构可知，此处作宾语，应用名词。achievement意为“成就”时是可数名词，此处可表示单数概念，也可表示复数概念，故填achievement(s)。
9．it　解析：考查代词。分析句子结构可知，此处指代Chinese poetry，且作makes的宾语，故用it。
10．traditional　解析：考查形容词。分析句子结构可知，此处作定语修饰名词，应用形容词，故填traditional，意为“传统的”。
